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Protokół nr 10/2022 

z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 14 lutego 2022 r. w godz. 15:45 do 17:15  

oraz w dniu 23 lutego 2022 r. w godz. 10:40 do 10:50 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

oraz on-line za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                  

1. Marek L. Zborowski –Weychman – przewodniczący Komisji  

2. Jacek Juszkiewicz – wiceprzewodniczący Komisji  – on-line  

3. Zbigniew Roman De-Mezer     

4. Anna M. Gawlińska      

5. Karol Korneluk  

6. Kamil Klimek   

7. Jarosław Schabieński  – on-line       

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                  

1. Mariusz Klimczyk – Sekretarz Miasta  

2. Paweł Michalski – Radca Prawny  

Lista obecności z dnia 14.02.2022 r. stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności z dnia 23.02.2022 r. stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Marek L. Zborowski –Weychman, który powitał zebranych 

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 9/2022 z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

2. Wypracowanie zmian w Statucie Miasta Suwałk. 

3. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1.  

Przyjęcie Protokołu nr 9/2022 z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 26 stycznia 2022 r. 

 

Przewodniczący Marek L. Zborowski –Weychman poinformował, że do protokołu 9/2021 

posiedzenia Komisji nie wniesiono uwag.  

Przewodniczący komisji stwierdził, że protokół, został przyjęty. 

 

Ad. 2.  

Wypracowanie zmian w Statucie Miasta Suwałk. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji przystąpił do omawiania zaproponowanych zmian do Statutu: 

 

Przewodniczący M. Zborowski-Weychman zgłosił autopoprawkę dotyczącą usunięcia 

przecinka przed że w punkcie 2) w § 31, po ust. 18 dodaje się ust. 19 w brzmieniu:  

„19. Wystąpienie mieszkańca w debacie nad raportem Miasta nie może trwać dłużej niż 

10 minut, chyba że przewodniczący obrad ze względu na wagę przedmiotu debaty dopuści 

dłuższy czas wystąpień.”. 

 

Radny K. Korneluk zgłosił wniosek o ujednolicenie zapisów: w § 78 ust. 4. Oryginały 

zarządzeń ewidencjonuje się i przechowuje się i przechowuje Prezydent.”  

i  w § 45 pkt. 2 Protokoły sesji przechowuje się w siedzibie Urzędu.  

Sekretarz M. Klimczyk poinformował, że w wyżej wymienione kwestie można zapisać 

oddzielnie ponieważ, są to zapisy mówiące o dwóch organach: o Prezydencie –jako jednym 

organie wykonawczym i o Radzie Miasta –jako drugim organie uchwałodawczym. Są to dwa 

oddzielne dokumenty jeden wytworzony przez Prezydenta dot. zarządzeń i drugi wytworzony 

przez Radę Miejską protokoły z sesji w Biurze Rady Miejskiej, który obsługuje Radę Miejską. 

Radca prawny P. Michalski poinformował, że oba zapisy są zbieżne. A każdy z nich dotyczy 

dokumentów wytworzonych i przechowywanych w danej komórce organizacyjnej, która 

je wytworzyła.  

M. Klimczyk dodał, że w § 46 jest doprecyzowanie ust. 2 , gdzie mowa jest o tym, że protokół 

wykłada się do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady. Zapis w siedzibie urzędu jest bardzo 

ogólny. Należy jednak takie zapisy doprecyzować.  

 

Radny K. Korneluk zgłosił wniosek dot. ujednolicenia zapisu Biuro Rady czy powinno być 

Biuro Rady Miejskiej.  

P. Michalski jest to tylko i wyłącznie niejednolitość nazewnictwa. Należałoby używać tylko 

zapisu Biuro Rady, ponieważ jest to skrót zapisany w słowniczku Statutu.  

M. Klimczyk wyraził swoją opinię i stwierdził, żeby pozostawić nazewnictwo spójne np.  

z Regulaminem organizacyjnym, w którym występuje nazwa komórki organizacyjnej – Biuro 

Rady Miejskiej, żeby zapis był spójny ze wszystkich dokumentach.  

 

Radny Z.R. De-Mezer zaproponował żeby na końcu uchwały zmieniającej wprowadzić jeden 

zapis (paragraf) mówiący o tym, że w treści statut we wszystkich miejscach gdzie jest nazwa 

Biuro Rady, zapisać Biuro Rady Miejskiej. Radny zapytał Radcę prawnego czy można 

wprowadzić kolejny paragraf mówiący o zapisach dużych i małych liter.  

Mecenas P. Michalski zasugerował, żeby w tekście jednolitym zapisać aby używać małe litery 

na zasadzie zbieżności z ustawą o samorządzie gminnym. A w zapisach dotyczących Prezydenta 

w treści używać dużych liter, tak jak jest w słowniczku Statutu.  

 

Radny M Zborowski-Weychman zgłosił aby nazwy własne np. nazwa komisji, powinna być 

pisana z dużej litery (to jest jej nazwa własna). W przypadku zapisu nazwy funkcji np. 

Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego, Prezydenta – wszystkie te nazwy powinny być 

pisane małą literą, co można by zawrzeć w dodatkowym punkcie uchwały.   

Mecenas P. Michalski zasugerował, że nazwy wszystkich komisji np. komisja skarg, wniosków 

i petycji, komisja rewizyjna w Statucie pisana z małej litery. Natomiast w piśmie do 

Przewodniczącego to nazwa Komisji z dużej litery.  

 

Radny K. Klimek poinformował, że skoro ustawodawca w ustawie o samorządzie gminnym 

wyraźnie wskazuje nazwy ww. stanowisk, w związku z tym należałoby używać w Statucie do 

nazw funkcji wielkich liter.  
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Radni – członkowie komisji po dyskusji uznali, że należy wszystkie nazwy komisji i pisownię 

wielkich i małych liter ujednolicić.  

 

Ad. 3. 

Wolne wnioski. 

 

1. Radny K. Korneluk poruszył kwestię likwidacji sołectw.  

Radny M. Zborowski-Weychman zaproponował aby uzgodnić tę kwestię z wszystkimi radnymi 

Rady Miejskiej czy procedowanie uchwały w sprawie likwidacji sołectw ma sens.  

Sekretarz Miasta M. Klimczyk przypomniał, że 18 marca 2020 roku została podjęta uchwała 

Rady Miejskiej w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta 

Suwałk dotyczących zniesienia sołectw. Określono termin trwania konsultacji od 20 kwietnia 

do 30 czerwca 2020 r., po czym uchwałą z dnia 29 kwietnia 2020 r. został zmieniony termin 

konsultacji i zostały one wyznaczone od dnia 3 sierpnia do 15 września 2020 roku. Powierzenie 

wykonania uchwały zostało scedowane na Prezydenta Miasta Suwałk. Prezydent Miasta 

zarządzeniem z dnia 17 lipca 2020 r. określił sposób głosowania oraz wzory kart do konsultacji 

w zakresie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta w sprawie 

likwidacji sołectw. Został określony wzór karty konsultacyjnej oraz został określony sposób 

przeprowadzenia głosowania w formie internetowej i w formie głosowania tradycyjnego. 

Zostało określone miejsce wystawienia urn do głosowania: w Aquaparku, w Urzędzie Miejskim 

w Suwałkach przy ul. Noniewicza 71 A i przy ul. A. Mickiewicza 1. Określono również sposób 

dotyczący podania informacji o przeprowadzeniu konsultacji oraz 

o wynikach konsultacji. Wszystkie informacje i wyniki konsultacji zostały ogłoszone na tablicy 

informacyjnej Urzędu Miejskiego oraz na stronie internetowej Urzędu Miejskiego i na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej oraz w czasopiśmie „Dwutygodnik Suwalski”. Sekretarz 

przedstawił wyniki konsultacji - za zniesieniem sołectw na terenie Miasta Suwałk było 62,05% 

, przeciw 36,63% i nie mam zdania 1,32 %. Wyniki zostały opublikowane na stronie 

internetowej miasta.  

Sekretarz przytoczył rozdział 2 statutu, gdzie jest mowa o zniesieniu jednostek pomocniczych 

jakimi są sołectwa.  

M. Zborowski-Weychman poddał pod dyskusję czy likwidacja sołectw ma nastąpić  

z upływem kadencji sołtysów czy z końcem kadencji Rady Miejskiej.  

Radny Z.De-Mezer zapytał czy można wprowadzić paragraf w zakresie zmian  

w statucie z mocą obowiązującą od np. dzień zakończenia kadencji Rady Miejskiej. 

Radca P. Michalski stwierdził, że nie jest to sprzeczne z Ustawą o uchwalaniu  

i ogłoszeniu aktów normatywnych.  

Sekretarz Miasta czy nie najpierw nastąpić powinno zniesienie sołectw w drodze uchwały rady 

miejskiej, która odwołuje się do przeprowadzonych konsultacji społecznych, o których mówi 

procedura, a kolejnym etapem jest wprowadzenie zmian do statutu z terminem dotyczącym 

końca kadencji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Komisji ogłosił przerwę w obradach Komisji Statutowej do dnia 23 lutego br. 

do godz. 10:40. 
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Wznowienie obrad Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 23 lutego 

2022 r. o godz. 10:40. w sali 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

1. Radca Prawny P. Michalski poinformował, że w przedłożonym projekcie uchwały dodał 

punkt 16 mówiący, że w § 66a ust. 3-4, ust.5 pkt 4), ust.14-18 i ust. 20, każdorazowo 

używany zwrot „Komisja” (lub jego odmianę deklinacyjną) zastępuje się zwrotem 

„komisja” (lub jego odmianą deklinacyjną).”  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag i przystąpili do głosowania projektu uchwały:  

za   głosowało    – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. 

 

2. Przewodniczący Komisji M. Zborowski-Weychman przedstawił drugi temat pod obrady 

komisji dotyczący likwidacji sołectw. 

Mecenas P. Michalski przedstawił dalsze czynności faktyczne i prawne w celu zniesienia 

sołectw jako jednostek pomocniczych Miasta Suwałki w przedłożonej opinii prawnej  

nr 14/2022?PM z dnia 22.02.2022 r.  

– Opinia prawna stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby Komisja Statutowa wystąpiła z inicjatywą 

uchwałodawczą w sprawie zniesienia sołectw wraz z końcem kadencji obecnej Rady 

Miejskiej. Przewodniczący zaproponował, aby na kolejne posiedzenie Komisji, które 

odbędzie się dniu 21 marca 2022 r. o godz.15:40, został przygotowany projekt uchwały dot. 

likwidacji sołectw. Uzasadnienie do projektu uchwały zostanie wypracowane wspólnie na 

posiedzeniu Komisji.  

 

 

       Przewodniczący Komisji Statutowej 

             Rady Miejskiej w Suwałkach                                         

     Marek Lech Zborowski –Weychman 

 

 

 

 

 Protokołowała: 

             Elżbieta Polańska   

  

  Gł. specjalista Biura Rady Miejskiej                                               

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


